
مجتبی امینی دبیر چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر 
در ششمین همایش سراسری مدیران کل وزارت فرهنگ استان ها روز 

شنبه 9 دی ماه در باغ زیبا برگزار شد.
مجتبی امینی دبیر چهل ودومین جشنواره بین المللی فیلم فجر، 
ضمن گرامیداشــت روز مادر و هفته مقاومت بیــان کرد: مهمترین 
جریان فرهنگی در کشور و منطقه و خاورمیانه، جشنواره فیلم فجر 
است که در حوزه ملی و بین المللی برای ما مهم است و امضای هنری 
کشور ما محسوب می شــود. این رویداد جزو جشنواره های الف دنیا 
محسوب می شود و امسال وارد فصل جدیدی از برگزاری این جشنواره 
می شویم. سال پیش، سال ســختی در برگزاری جشنواره داشتیم و 
همه چیز تحت تاثیر بحران ها قرار گرفته بود. از جشنواره فیلم فجر تا 
جام جهانی فوتبال که سال گذشته به دلیل التهابات باعث شد ضعیف تر 
برگزار شوند. به لطف خدا اما در همان شرایط جشنواره فجر با اقتدار 

برگزار شد.
امینی ادامه داد: سال گذشته اولین دوره ای بود که مجلس کارت 
سبز به وزیر ارشاد داد و نمایندگان از کیفیت برگزاری جشنواره فجر 
تشکر کردند که خدا را بابت آن شاکریم. سال گذشته جشنواره موفقی 
داشتیم و امیدوارم امسال هم همین اتفاق رخ بدهد و با همت یکدیگر 
جشنواره خوبی داشته باشیم. به دوستان ستاد هم گفته ام یک وقت به 
تجربه سال قبل غره  نشوید امسال هم چالش هایی خواهیم داشت، اما 

دوستان زحمت می کشند تا شاهد جشنواره خوبی باشیم.
دبیر جشنواره فجر تأکید کرد: امسال اوضاع خوبی داریم. شرایط 
آرام و تعاملات بهتر شده، حس و حال خوبی بین اهالی سینما شکل 
گرفته است. التهاب از بین رفته و با توجه به شرایط اقتصادی و رونق 
اقتصادی سینما، خط  تولید فیلم ها امسال ویژه تر بوده است به گونه ای 
که در قیاس با ده سال گذشــته، امسال آمار خوبی در ثبت نام بخش 
ملی داشتیم. امســال 115 فیلم در بخش ملی ثبت نام کرده اند که 

اتفاق ویژه ای است.
مجتبی امینی تاکید کرد: براســاس همین آمار جشنواره پررنگ 
و پررونقی خواهیم داشت. در زمینه تنوع ژانری هم از آثار اجتماعی 
و طنز گرفته تا فیلم های  سیاســی و دفاع مقدسی در جریان تولید 

داشته ایم که همه آ ن ها پیگیر حضور در جشنواره هستند. فیلم هایی از 
کارگردانان صاحب نام هم خواهیم داشت که جشنواره امسال را در رده 
جشنواره های پرمغز و پرشور قرار خواهد داد. 51 فیلمساز فیلم  اولی 
هم در جشنواره امسال ثبت نام کرده اند که این اتفاق هم اتفاق ویژه ای 
است. دبیر جشنواره در ادامه با اشاره به ترکیب آماری آثار متقاضی 
گفت: آثار متنوعی در این دوره خواهیم داشت. در حوزه فیلم کودک 
5 فیلم ثبت نام کردند. یازده فیلم طنز متقاضی حضور هســتند. ۳5 
فیلم اجتماعی، 15 فیلم دفاع مقدس و ۷ فیلم دینی هم فرم تقاضای 
حضور را تکمیل کرده اند. این عددها امیدوارکننده هستند و امیدواریم 
بتوانیم شــرایطی را مهیا کنیم که فرایند اعلام نظر هیات انتخاب به 

خوبی طی شود.
امینی تأکید کرد: امســال با توجه به حضور پررنگ فیلم اولی ها، 
بخش ویژه فیلم اولی ها به جشــنواره اضافه خواهد شد که فیلم های 
جدی برای حضور در این بخش داریــم. در بخش بین الملل هم که 
سال گذشته به خوبی برگزار شد امسال 621 فیلم از ۸۷ کشور ثبت نام 
کرده اند که در دو بخش رقابت می کنند. برآورد ما این است که 250 
مهمان خارجی داشته باشیم و حضورشــان هم پررنگ خواهد بود . 
یک نگاه ویژه در حوزه غزه خواهیم داشت که اگر کمی جلوتر برویم 
موضوعات مرتبط بــا آن را اعلام خواهیم کرد. ایــن موضوع یکی از 

موضوعات مهم جشنواره امسال خواهد بود.
وی گفت: وقتی گذشــته جشــنواره فیلم فجر را مرور می کنیم، 
می بینم چقدر شــب های پرشــور و صف های طولانی داشته ایم اما 
چندین سال اســت که این حس، به دلایل مختلف کمرنگ شده و 
این انرژی دیگر نیست.  باید دست به دست هم بدهیم تا این نشاط و 
امید برای مردم ایجاد شود. این مستلزم همت عملیاتی ریاست بخش 
استان ها است. صداوسیمای استان ها هم باید پای کار بیاید تا پویشی 
ایجاد شود و مردم پای کار جشنواره فجر بیایند. شهرداری ها هم باید 

درگیر این موضوع شوند.
دبیر جشنواره فیلم فجر تأکید کرد: جشنواره فجر مهمترین اتفاق 
هنری  استان محسوب می شود و جزو جشن های ویژه دهه فجر است. 
پس توقع است نهادها به کمک بیایند تا استان ها درگیر این رویداد 

شوند و مدیران کل وزارت فرهنگ تنها نمانند. نباید صداوسیما و فضای 
محیطی را رها کرد. این در حالی اســت که در چند سال گذشته این 
موضوعات رها شده است. خواهشم این است که یک فضای عملیاتی 
در استان ها ایجاد شود تا شهرها در ایام برگزاری جشنواره فجر رنگ و 
بویی بگیرند. جشنواره فجر یک میراث است که به دست ما رسیده و 

باید شرایطی فراهم شود که به خوبی برگزار شود.
وی افزود: هر استان باید ستاد ویژه فجر داشته باشد و همه فشارها 
گردن یک نفر نباشد. این هم افزایی بین دستگاه ها مهم است. بحث 
دیگر این اســت که ما باید برنامه ریزی داشته باشــیم تا نشاطی در 
استان ها ایجاد شــود و صاحبان آثار فقط در تهران و کاخ جشنواره 
نباشند، بلکه در استان ها حضور پیدا کنند. این سفر می تواند یک روزه 
باشد. برنامه ریزی باید به گونه ای باشد که در استان های مختلف این 
اتفاق بیفتد چراکه این احترام به اهالی آن استان است. امینی ادامه داد: 
باید از چارچوب شهر تهران خارج شویم. اینگونه هم حال هنرمندان و 
هم حال مردم خوب می شود و یک تصویر و قاب خوب بیرون می آید. 
مهم است که پای هنرمندان به استان ها باز شود و این یکی از نکات 
استراتژیک ماست. به هر حال مردم دوست دارند هنرمندان خود را 
ببینند. از سوی دیگر رسانه های استان ها می توانند محتوای خوبی 
تولید کنند. باید همه دست به دست هم بدهیم تا یک نشاط اجتماعی 
ایجاد شود. وی افزود: در استان های ضعیف، قدیم بچه ها اردو می رفتند 
که خیلی وقت است این شرایط وجود ندارد ما در تلاش هستیم تا از 
سانس صبح استان ها استفاده کنیم و صبح ها برای مدارس ضعیف تر 
فیلم بگذاریم. امسال احتمالا چهار انیمیشن در جشنواره داشته باشیم 
و می توانیم زنگ مدارس را با همین پشــتوانه احیا کنیم. به هر حال 
بچه ها به انگیزه نیاز دارند و می توانیم زنگ مدرســه را راه بیندازیم. 
حتی می توانیم اسپانســر جور کنیم تا یک پذیرایی از آن ها شــود و 
برایشان خاطره بماند. این اتفاق به همت شما عزیزان برمی گردد که 
با آموزش و پرورش استان ها ارتباط بگیرید. دوستان در تهران هم در 
حال تعامل هستند تا بتوانند این کار را پیش ببرند. در پایان این جلسه 
احکام مدیران استانی جشنواره توسط مجتبی امینی اهدا و تفاهمنامه 

برگزاری جشنواره در استان ها منعقد شد./صباخبر

 مجتبی امینی در ششمین همایش 
 مدیران کل استان ها عنوان کرد:
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